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Zpravodaj
obce Brloh

Vážení  
spoluobčané,

mám za sebou 5 měsíců  
ve funkci starosty,  
ale stále se setkávám  
s novými situacemi,  
hlavně v oblasti 
administrativy. Není den,  
kdy se nesetkám s něčím 
novým, ale musím říct, že 
mě tyto výzvy stále baví 
a naplňují. 

Jsem upřímně rád za kolegy 
zastupitele a zaměstnance 
obecního úřadu, se kterými 
spolupracuji. Jsou velice 
pracovití a zároveň jsou mojí 
oporou. 

Pořád platí, že pokud budete  
mít nějaký problém, nebojte se 
mne oslovit napřímo.

Co se v Brloze  
dělo a děje

od nového roku jsme 
spustili provoz Pošty partner 
na obecním úřadě, sice chápu, 
že je dostupnost pro starší 
spoluobčany horší, ale šlo nám 
hlavně o provázanost všech 
služeb, včetně placení poplatků 
na jednom místě. 

Po dlouhé době nám sněhové 
podmínky dovolily spustit 
lyžařský vlek na Rohách. Zájem 
o lyžování byl značný, vlek byl 
v provozu bezmála 3 týdny, kdy 
byl i čas vyhrazený pro lyžařský 
výcvik základní školy. Chci tímto 
poděkovat všem, kteří se podíleli 
na provozu lyžařského areálu.

došlo k sjednocení všech 
poplatků do jednoho systému. 
Je nyní velice přehledný, výběr 
jsme spustili od začátku března 
a doba je prodloužena do konce 
června roku 2023.

Během zimy se nám uvolnilo 
několik bytů v domě 
s pečovatelskou službou,  
které nyní rekonstruujeme, 
hlavně sociální zařízení 
a kuchyňský kout, ty byly  
se svou životností u konce  
po 26 letech provozu dPs. 

Pořídili jsme novou káru 
za traktor, stará sice byla 
funkční a posloužila řadu 
let, byla tehdy vyrobena 
podomácku, ale podle platné 
legislativy se nesmí užívat 
na pozemních komunikacích 
a obsluze by hrozila velká 
pokuta a odebraní řidičského 
průkazu, proto jsme rozhodli 
o pořízení nové káry, aby bylo 
vše dle platných předpisů.

Je zadáno poptávkové řízení 
na pořízení nových kotlů 
do školy. 

Pustili jsme se do demolice 
hangáru u školky.

Firma už pokračuje 
na dokončovacích pracích 
na rekonstrukci volejbalového 
hřiště – zbývá položit asfaltový 
povrch a hrací plochu.  
dojde k vysázení popínavých 
rostlin na nejprudší svahy, 
které by se těžko udržovaly 
pravidelným sečením. 
Rozhodli jsme, aby byl areál 
plnohodnotný, tak zázemí se 
sociály a šatnami vyřešíme 
sestavou 4 kontejnerů, které 
budou součástí areálu.  
aby i na pohled pěkné, budou 
opláštěny dřevěnými palubkami 
se sedlovou střechou,  
nákladově jsme schopni tuto 
akci realizovat do 1,8 milionu. 
Pokud bychom se rozhodli 
pro pevnou stavbu, tak se 
dostáváme do jiných čísel.  
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více hlídali, protože neustále 
řešíme volně pobíhající psy. 
v ohrožení je nejenom samotný 
pes, ale i bezpečnost silničního 
provozu. a poprosím vás, abyste 
si po svých mazlíčcích uklízeli 
exkrementy. Nezapomínejte si 
při venčení doma sáčky. Máme 
v plánu pořízení a rozmístění 
odpadkových košů po vsi.
Pro zajímavost, když už jsme 
u těch pejsků, tak v naší obci 
máme jich evidováno 176, je 
to aktuální údaj z naší nové 
evidence. 

Chci vám popřát prosluněné 
jaro. Jak jsem psal už v úvodu, 
kdybyste cokoli potřebovali,  
tak se na mne kdykoliv  
bez obav obraťte.

Tomáš Jungwirth
starosta

Před několika lety byl  
rozpočet na stavbu podobného 
typu vyčíslen na zhruba  
7 milionů korun. doufám,  
že po dokončení rekonstrukce 
bude areál hojně využíván 
sportovci. ale bude nutné, 
aby bylo hřiště uzamykatelné 
a předešlo se případnému 
vandalismu. Proto apeluji 
na vás občany, pokud bude 
mezi vámi zájemce, který by 
byl ochoten vzít si správcovství 
areálu na starost, tak se mi 
určitě ozvěte.

Pořídili jsme na hřiště nové 
bezpečnostní fotbalové brány 
pro sportovce všeho věku, tak 
doufejme, že budou využívány.

Co máme v plánu

výměna oken v budově  
obecního úřadu

Připravuje se projekt na chodník 
směrem ke hřbitovu s tím,  
že nám slíbil zástupce Jč kraje, 
že bude opravena i komunikace 
směrem na Chlumeček. 

uskuteční se mýtní těžba  
dřeva. dříví bude i k odkupu, 
v případě zájmu kontaktujte 
pana libora lva.

a co bych chtěl říct závěrem, 
chci apelovat na majitele 
pejsků, aby si své miláčky 

Z jednání zastupitelstva obce

K řádnému zasedání 
zastupitelstva jsme 
byli svoláni na pondělí 
28.11. 2022 od 19 hodin 
do kanceláře starosty. 
Na programu bylo  
tentokrát celkem  
devět bodů.

V prvním bodě uvedl 
starosta, že jeden člen 
zastupitelstva nebyl 
přítomen na ustavujícím 

zasedání a je proto potřeba, aby 
složil slib. dle řádných regulí 
člen slib složil a potvrdil svým 
podpisem. 

Bod druhý znamenal rozpočtové 
změny č. 15 a 16. ty zastupitelé 
dostali včas k nahlédnutí a vzali 
je na vědomí. 

Třetím tradičním bodem 
toho ročního období bylo 

schválení odměn pro místní 
JsdHo. velitel jednotky 
vypracoval přehled výjezdů 
a zastupitelům poslal 
na email tabulku, podle 
které se odměny udělují. 
Zastupitelstvo tento bod 
jednohlasně schválilo.

Ve čtvrtém bodě byla  
na řadě další rozpočtová  
změna č. 17, kterou 
zastupitelé také schválili. 

asi již víte, že paní Mudr. Kynická uzavře od května své ordinace v Brloze a Chvalšinách.  
tato situace nás velice mrzí. snažili jsme se paní doktorku přesvědčit, ale bez úspěchu.  
Paní doktorka bude nadále ordinovat v Kájově, kam za ní můžete dojíždět. ale přesto  
pro někoho z vás to může být značná komplikace. Proto jsme se rozhodli spojit síly 
s chvalšinským starostou a pokusíme se hledat nového pediatra společně.
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Pátý bod obsahoval žádosti 
občanů na prodej obecních 
pozemků. Šlo o pozemek 
v k.ú. Brloh (výměra 41 m2) 
a pozemek v k.ú. Jánské 
údolí (výměra 81 m2). Prodej 
prvního pozemku nebyl 
schválen. v druhém případě 
zastupitelstvo s prodejem 
souhlasilo. 

V šestém bodě volilo 
zastupitelstvo předsedy 
sociální a kulturní komise. 
Zde starosta navrhl 
zastupitele Radka Šimečka 
a Jana Postla. Zmínění 
s návrhem souhlasili, stejně 
jako ostatní zastupitelé. 

Bod sedm byl návrh 
složení inventarizačních 
komisí a plán inventur 
pro rok 2022. Zároveň byli 
členové inventarizačních 
komisí proškoleni, jak mají 
inventarizaci provádět. 

Bod osm, zde zastupitelstvo 
obce Brloh rozhodlo  
o obsahu návrhu změny  
č. 7 ÚPo Brloh po zohlednění 
stanovisek Krajského 
úřadu a příslušného 
orgánu ochrany přírody 
ve zkráceném postupu 
pořizování.

Bod různé byl tentokrát 
poměrně obsáhlý a řešilo 
se zde, že obec vlastní 
podílové listy, nicméně 
investice se nijak nemění 
a prostředky na účtu jsou 
stále stejné. smlouva 
bude tedy vypovězena. 
ve zkratce se dále řešily 
podkladové povrchy pro 
volejbalové hřiště, chodník 

od školy k novostavbám směr 
č. Krumlov, budoucnost kotlů 
v ZŠ Brloh, ukončení smlouvy 
s provozovatelem hospody v Kd 
Brloh, nové branky na fotbalové 
hřiště, stav koupaliště, oprava 
schodů u Jednoty, oprava škod 
v okolí potoka atd.

V loňském roce se 
zastupitelstvo sešlo  
naposledy v pondělí  
19. 12. od 19 hodin v kanceláři 
starosty. Na programu bylo  
celkem 10 bodů jednacích. 

V prvním bodě se řešila 
změna rozpočtu č. 18, kterou 
zastupitelé vzali na vědomí. 

V bodě dva základní škola 
předložila návrh rozpočtu 
na rok 2023, z něhož vzešla výše 
příspěvku na provoz na rok 
2023. Návrh rozpočtu Základní 
a mateřské školy Brloh byl 
zastupitelstvu předložen již 
na minulém zastupitelstvu. 
tento příspěvek byl následně 
zakomponován do návrhu 
rozpočtu obce. součástí 
předloženého rozpočtu byl 
i střednědobý výhled na roky 
2024 a 2025. Zastupitelstvo 
tento příspěvek schválilo. 

Bod tři byl návrh rozpočtu 
obce Brloh na rok 2023. ten 
byl zveřejněn na úřední desce 
a el. úřední desce v zákonných 
lhůtách a byl též zaslán 
zastupitelům. tento rozpočet 
byl také schválen. 

Bodem čtvrtým byl návrh 
střednědobého výhledu 
rozpočtu na rok 2024 a 2025. 
ten byl předložen zastupitelstvu 
a zároveň byl v zákonem 

stanovené lhůtě zveřejněn 
na úřední desce a el. úřední 
desce. Zastupitelstvo nemělo 
k návrhu připomínky. 

V pátém bodě se řešily 
žádosti o příspěvky 
organizací.  
Pro Hospic sv. Jana 
Neumanna, o.p.s  nebyl 
příspěvek schválen a pro 
Jihočeské centrum pro 
zdravotně postižené 
a seniory zastupitelstvo 
příspěvek schválilo. 

Šestý bod byl návrh 
veřejnoprávní smlouvy 
na řešení přestupků. 
Zastupitelům byl předložen 
návrh veřejnoprávní 
smlouvy na řešení přestupků 
s Městem český Krumlov. to 
řeší přestupky a fakturuje 
nám paušální částku 
za každý došlý (oznámený) 
a vyřízený. tato smlouva byla 
schválena. 

Bod sedm znamenal prodej 
části pozemku v k.ú. Brloh 
pod Kletí o velikosti 62 m2. 
Prodej byl schválen. 

V bodě osm se řešil pronájem 
veřejného prostranství 
na pouť. s ohledem na došlou 
připomínku o dodržování 
smluvních podmínek 
v navržené nové nájemní 
smlouvě byl starosta 
pověřen osobním jednáním 
s provozovatelem pouťových 
atrakcí ještě před uzavřením 
smlouvy. 

Bod devět a schvalování 
oddávajících úředníků. 
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starosta pan tomáš 
Jungwirth navrhl jako další 
oddávající úředníky pana 
Jana Kříže a pana Radka 
Šimečka. Navržení kandidáti 
nemají námitek. 

Poslední bod byl bod různé. Zde 
jsme schválili návrh smlouvy 
na svoz komunálního odpadu 
od ledna 2023 a navýšení ceny 
za dárkový balíček pro seniory. 
Následně pokračovala diskuze 
ohledně provozu lyžařského 

vleku na Rohách a námět 
pana zastupitele trapla 
na zlepšení zázemí pro 
ordinaci dětské lékařky. 
K dořešení těchto záležitostí 
byl pověřen starosta obce.

ve dnech 13. a 14. ledna se uskutečnilo první kolo 
volby prezidenta. v naší obci se mohlo zúčastnit 
voleb 849 voličů, z nichž svého práva volit využilo  
596 voličů tj. 70, 2 %. vybírat jsme mohli z celkem 
8 kandidátů.

Následně proběhlo 27. a 28. ledna  
druhé kolo prezidentských voleb.  
tentokrát svého volebního práva  
využilo 589 voličů tj. 69,2 %.

drobné početní rozdíly jsou způsobeny 
neplatnými hlasy.

Václav Pecha ml. 
místostarosta

Ing. Anna Hampelová

Jak jsme u nás volili

1. Pavel Fischer 66 hlasů

2. Jaroslav Bašta 25 hlasů

3. ---

4. Petr Pavel 210 hlasů

5. tomáš Zima 1 hlas

6. danuše Nerudová 80 hlasů

7. Andrej Babiš 164 hlasů

8. Karel diviš 14 hlasů

9. Marek Hilšer 34 hlasů

Petr Pavel 382 hlasů

andrej Babiš 201 hlasů
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Rozhovor

Tentokrát jsem o rozhovor 
požádala paní Jiřinu 
Salzerovou z Brloha,  
která je moc milá 
a srdečná. Žije zde 
od dětství a má velmi 
širokou rodinu,  
posuďte sami.

Začneme úplně klasicky,  
odkud pocházíte?
Narodila jsem se v Holubově, 
tam jsem začala chodit 
do školy v roce 1945, pak jsme 
se nastěhovali do českého 
Krumlova a tam jsem byla 
do 5. třídy a odtud jsme se 
přestěhovali do Brloha. tatínek 
šel za prací, maloval byty 
a nábytek a tady měl dostatek 
příležitostí.

Bydleli jsme v pastoušce. 
Základní školu jsme 
dokončovala tady v Brloze.

Jak vzpomínáte na školní léta 
v Brloze?
vzpomínám dost, musím říct,  
že škola tu byla velmi dobrá. 
dříve jsme se scházeli se 
spolužáky, ale poslední dobou 
jich hodně zemřelo. 

Kam směřovaly Vaše kroky 
po základní škole?
Chtěla jsem se učit švadlenou, 
jenže bych musela až 
do Husince a tak daleko mě 
naši nechtěli pustit, tak jsem 
šla rovnou pracovat do artipy, 
to byla ještě pravá artipa. 
dříve se tam dělali krabičky 
na injekce a na léky. také se 
dělali leporela. a předtím tam 
ještě byla kovovýroba, ale tyhle 
doby já nepamatuji. Pracovala 
jsem zhruba do 20 let, pak jsem 
se vdala a starala se o děti. 

Odkud pocházeli Vaši rodiče?
tatínek byl z českých Budějovic 
a maminka z Holubova.

Kolik máte sourozenců?
Celkem pět, takže nás celkem 
bylo šest dětí. Ještě je naživu 
bratr, ten žije na slovensku 
a sestra vlasta.

Váš manžel byl rodák z Brloha?
ano, on se narodil v domku 
naproti poště, jak bydleli Píšovi. 
děda byl hajný, tak se pak 
přestěhovali za pilu. taková 
zajímavost je, že po válce chtěli 
i manželovo tatínka zavřít, že je 
Němec, ale on jim pořád říkal, 
ale já jsem čech. Hranice sudet 
byla za Cvrčků, tudíž dům už 
padal do sudet, takže když tam 
manželovo rodiče bydleli, tak 
museli mít potvrzení, když 
chtěli jít do Brloha. 

tam jsme společně bydleli 
zhruba 32 let než syn postavil 
současný dům, kde jsme asi 
už 30 let. Za pilou bylo sice 
hezky, ale mne to pořád táhlo 
do Brloha a neumím si upřímně 
řečeno představit, tam bydlet 
v současné době. Chci se tam 
jít vždycky podívat a vždycky 
zůstanu u Cvrčků, protože se 
zapovídám s Růžou. 

v létě tam bylo moc hezky, 
v zimě to bylo horší. Když jsem 
chodívala krmit do JZd, tak 
jsem musela kolo nést až k pile, 
protože k nám dozadu to nikdo 
neprohrnul. 

Teď se dostaneme na Vaši 
rozsáhlou rodinu, kolik máte 
celkem dětí?
Šest, tři holky a tři kluky. 
Musela jsem se otáčet, byla  
jsem matka na plný úvazek.  
až když byly Marušce tři roky, 
tak jsem šla do práce. většina 
dětí zůstala tady v Brloze,  
jen jedna dcera je v Holubově. 
scházíme se každou sobotu 
a neděli, přijdou v devět hodin, 
vypijeme kávu, nasnídáme  
se a potom jdou vařit.  
Mám celkem dvanáct vnoučat 

a devět pravnoučat. Na vánoce 
se nás sejde kolikrát i čtyřicet. 
to tu posedají všude možně. 
Jsem ráda, že se jako rodina 
držíme pospolu. 

Kam jste po mateřské 
nastoupila do práce?
do artipy jsem po prvním  
dítěti chodila ještě asi rok  
a pak jsem nastoupila do JZd, 
protože nebylo možné nikam 
dojíždět. Nejdříve jsem byla 
v rostlince, pak jsem krmila 
krávy, až nakonec jsem byla 
v Nové vsi v paletárně.  
tam se mi moc líbilo.  
odtud jsem musela odejít, 
protože se manželova maminka 
rozstonala, takže s ní budu 
doma, že se o ní budu starat. 
ona mezitím zemřela a pak 
jsem šla do důchodu.
v důchodu jsem se starala 
hodně o vnoučata, měla jsem tu 
v podstatě dětskou školku. 

Jaké máte koníčky, paní 
Salzerová?
dříve jsem hodně pletla, na děti 
jsem šila, to byla moje záliba. 
Šila jsem hodně i na panenky. 
Na televizi koukám výjimečně, 
je to samá kriminálka, tak jdu 
radši číst. čtu moc ráda, přečtu 
všechno možné, ale teď zrovna 
mám nejradši historické knihy. 
Hodně čtu i časopisy, děti 
mi vždycky koupí předplatné 
časopisů, nejradši mám ty, 
kde jsou rodinné příběhy jako 
například Chvilka pro tebe. 

starám se o zahradu, to co 
vidíte, je moje práce. 

také mám ráda výlety, vnučka 
Jitka  mi vždycky dá k vánocům 
nějaký poukaz, tak cestujeme- 
už jsem byla v lázních 
v Maďarsku, v Itálii, dokonce 
mne vytáhla i na vodu, takže 
jsem měla celkem nedávno 
premiéru.  Jeli jsme ze Zlaté 
Koruny do Boršova.
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a abych nezapomněla, tak se 
scházíme se ženskýma jednou 
za 14 dní. trvá to asi už 8 let,  
je nás celkem osm, co se 
potkáváme.

Jak myslíte, že se celkově 
změnila doba?
lidé šli dříve víc dohromady. 
v dnešní době všichni zalezou 
do baráku a nevidíte člověka. Marcela Mádlová

Jsem tu jak na samotě .

dnešní doba je hrozně 
uspěchaná a každý je hlavně 
sám pro sebe. 

Je něco co byste chtěla na závěr 
dodat?
Přála bych si, aby byli lidé 
družnější, aby s více scházeli. 
Když se pořádá akce, aby na ně 

chodili.  Jinak vám přeji hodně 
štěstí, zdraví a pohodu.

Paní Salzerová, mnohokrát 
děkuji za rozhovor a přeji Vám 
do dalších let mnoho šťastných 
a veselých chvil a hlavně 
zdraví.
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Pozvání do knihovny

BeleTRie PRO děTi

Burdová, Anna

 –  ZvířeCí PoMoCNíCI -  
KláRKa a vodíCí Pes 

Fischerovi, Michal a daniela

 –  MaRtIN Na FaRMě 

Glass, Calliope

 –  addaMsova RodINa, KNIHovNIčKa 
WedNesday addaMsové 

Hrachovcová, Michaela

 –  HNědáčeK a NaleZeNá PodKova

Kinney, Jeff 
 –  deNíK MaléHo PoseRoutKy 15 -  

saMá voda,  
deNíK MaléHo PoseRoutKy 16 -  
velKá ŠaNCe,  
deNíK MaléHo PoseRoutKy  17 - 
WíBuCH PlýNy

Nové knihy

Vánoční tvoření v knihovně

v úterý 13. 12. 2022 jsme 
měli v knihovně tvoření 
s dětmi. Jelikož bylo 
těsně před vánoci, tak 
jsme vyráběli andílky 
a stromečky ze starých knih. 
Pro děti jsem připravila 
různé stupně obtížnosti. 
děti a někdy i maminky 
skládáním knih vytvářely 
anděly a stromečky. děti 
měly připravené občerstvení 
a celkově jsme si vánoční 
náladu užili, i když to 
chvílemi vypadalo, že jsme 
spíše na dětském hřišti než 
v knihovně.
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Körnerová, Hana Marie 
 –  JeleNí vRŠeK

lamballe, Marie 
 –  HluBoKá Modř Moře

Midwood, ellie 
 – dívKa, KteRá uteKla Z osvětIMI

Moriarty, liane  
 – třI PřáNí 

Picoult, Jodi 
 –  vlK saMotář 

Quinn, Julia 
 –  BRIdGetoNovI 7: PoZNáŠ to Z PolIBKů, 

BRIdGetoNovI 8: Před svatBou 

Vanderah, Glendy 
 –  Kde se les dotýKá HvěZd

– deTeKTiVKy, THRilleRy

Bryndza, Robert 
 –  osudNé svědeCtví  

(eRIKa FosteRová 7) 

Březina, Jiří 
 –  MIZeNí; NaleZeNí; PoledNICe 

Hoover, Colleen 
 –  PRavda NeBo lež

Kepler, lars 
 – PavouK

lapena, Shari 
 –  NePřílIŠ ŠťastNá RodINa;  

NevítaNý Host

Mayne, Andrew 
 – teMNý vZoReC

Regan, lisa 
 – PoHřBeNé KostI

NAučNá liTeRATuRA PRO dOSPělé

Moravec, Martin 
 –  JoseF MaReŠ - MoJe PříPady  

Z 1. odděleNí

Tlustá, Barbora 
 –  BeZ oBalu

Moje první čtení 
 –  FaNtastICKé PříBěHy,  

PříBěHy Na doBRou NoC 

Riggs, Ransom 
 –  PovídKy PodIvNýCH,  

sIRotčINeC slečNy PeReGRINové: 
ZKáZa ĎáBlova aKRu

Serna, Ana 
 –  o HleMýždI HyNKovI,  

o výRu váClavovI

Socha, Radomír

 –  RuMěNIčKa lIPůvKa a JeJí KaMaRádI, 
PeJseK HaRyK a HouBy 

Špinková, Martina

 –  KRálovNy BíléHo PRsteNu 

NAučNá liTeRATuRA PRO děTi

Garguláková, Magda 
 –  RuKa – KoMPletNí PRůvodCe

BeleTRie PRO dOSPělé 

– ROMáNy

Amrose, Stephen edward 
 – BRatRstvo NeoHRožeNýCH 

Boček, evžen 
 –  aRIstoKRatKa Pod PalBou lásKy

da Costa, Mélissa  
 –  adResa NaděJe 

di Fulvio, luca 
 –  dívKa, KteRá se dotKla NeBe; 

CHlaPeC, KteRý RoZdával sNy 

dubská, Kateřina 
 –  dCeRy

dvořáková, Petra  
 –  ZaHRada 

Jacobs, Anne 
 –  atelIéR RoseN 

Javůrek, Štěpán 
 –  sudetsKý důM 

obecní knihovna v Brloze nabízí čtenářům, kteří se nemají možnost dostat do knihovny  
kvůli chybějícímu bezbariérovému přístupu, roznášku knih až domů.

Pokud o tuto službu máte zájem, kontaktujte knihovnu na tel. 380 745 065  
nebo prostřednictvím e-mailu knihovna@obecbrloh.cz.

Roznáška knih
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lyžařský výcvik-Rohy

Základní škola 
a Mateřská škola Brloh

ve dnech 25. až 27. ledna  
a 30. ledna až 2. února 2023 
se naše škola zúčastnila 
lyžařského výcviku. Každé ráno 
jely děti z Nové vsi a Rojšína 
autobusem na Novou Hospodu. 
a na sjezdovku nás stejně 
jako ostatní děti svezla auta 
obecního úřadu. Zpáteční 
cestu jsme absolvovali taktéž 
obecními auty. První den nám 
počasí moc nepřálo, byla zima 
a zataženo. Než jsme poprvé 
nasedli na vlek, museli jsme 
vyjít do půlky kopce a pak 
nás paní učitelky rozdělily 
do skupin. další dny se počasí 
postupně zlepšovalo, a dokonce 
nám připadl i sníh. Na vrcholu 
svítilo sluníčko a byl krásný 
výhled do krajiny. Každý 
den jsme s radostí lyžovali, 
i když dětí pomalu ubývalo. 
Předposlední den jsme si užili 

nejen lyžování, ale i slalom, 
který nám přichystaly paní 
učitelky. a nakonec se strhla 
i koulovačka. Poslední den 
se jezdilo nejlépe, předešlý 
den totiž napadlo hodně 

sněhu a sjezdovka byla hezky 
uježděná. Celý kurz jsme si 
užili, sice s pár modřinami,  
ale bez velkých zranění.

Kateřina Jakešová

Zápis do MŠ
Podávání přihlášek k předškolnímu vzdělávání proběhne od 1.5. do 12. 5. 2023

Formulář si vyzvedněte v mateřské škole.  
další potřebné informace vám sdělí vedoucí učitelka. Bc. Hana Fialová. tel. 774945945
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V pátek, sice ne podle  
pravidel před popeleční  
středou, jsme si udělali 
v družině Medvídek  
maškarní karneval.

Podmínkou účasti byla maska. 
a to všichni účastníci splnili-
ať už děvčata z 6. a 9. třídy, 
které jsme pozvali za odměnu 
za vystoupení pro důchodce, 
nebo děti z Medvídka, ale i my 
asistentky a vychovatelky.

takže Medvídek se zaplnil 
princeznami, piráty, 
čarodějnicemi, měli jsme 
tam i zajíčka, Ferdu mravence, 
jednorožce, indiánky nebo bílou 
paní , Karkulku, Hermionu, 
rockerku i plyšáky.

Zatancovali jsme si, zasoutěžili a samozřejmě bylo i občerstvení, které nám přišlo k chuti. 
uběhlo to jako voda a tak jsme se plni zážitků rozešli domů.

Maškarní v Medvídku

Anna Karlová 

Zápis žáků do 1. ročníku základní školy
Zápis se uskuteční v úterý 11. dubna 2023 od 13 hodin ve škole. 

dotazník pro rodiče dostanete předem v mateřské škole. 
více na: https://skolabrloh.webnode.cz/organizace-skolniho-roku/



12

Zpravodaj obce Brloh  |  číslo 1  |  2023

Zimní Zprávičky z naší Školičky

Začal nový rok a s ním i nová 
předsevzetí. Jak by asi dopadlo, 
kdyby si nějaká předsevzetí daly 
školkové děti? třeba, že nebudou 
zlobit nebo jen malinko. to by 
bylo zajímavé zjištění. a tak 
jsme dali 5 - 6letým dětem 
otázku: Co je zlobení? 

Zlobení je, když:
Tadík: 
–  Když na sebe křičíme, 

kopeme se, pereme, hádáme 
se o hračku, zlobíme někoho 
s pavoukem.

Johanka: 
–  Když někdo křičí 

a neposlouchá, že to nemá 
dělat.

Toníček: 
–  Když se rozbíjí hračky. 

Rozmlácení hraček na dva 
kousky, třeba když někomu 
roztrhneš papír.

Nelinka:  
–  Když je bordel, když rozbíjím 

dětem stavby.

Matyášek:  
–  Když neposlouchám mamku. 

Když někdo zabíjí nebo krade.

Šimonek:  
–  Když někdo zbourá dětem 

věci, neposloucháme s emou 
babičku.

Růženka:  
–  Když se taháme o hračky, 

flákáme hračkama o zem, když 
se s Májou a lojzou hádáme 
a pereme.

Krýša:  
–  Když někdo někoho mlátí, 

nebo když někdo někoho 
vystrčí z okna – to by se zabil. 
Když něco rozbíjíš, vyplazuješ 
na někoho jazyk nebo se 
ksichtíš.

Honzík P:  
–  Když někomu zboříš dům, 

nebo když někomu roztrhneš 
papír, kterej je hezkej  
a on ho chtěl dát mamince.  
Když někdo má roztrhlý 
plyšák. Když chce někdo zabít 
paviána, kterej je hodnej.

Fanoušek:  
–  Když se někdo pere.  

Nechce uklízet jako Pája. 

Adámek:  
–  Když neuklízím.  

Když mamince zapínají troubu 
nebo skáčou po gauči.  
–  to asi dělají jen dvouletá 

dvojčátka - adámek ne. 
(dodatek paní učitelky).   

Honzík F:  
–  Když někdo hodí po autě 

kámen. Když mě občas  
eliška štípe do zad.

lotynka:  
–  Když se někdo nedohodne. 

Když si někdo nechce  
s někým hrát.

Gábinka:  
–  Když neposlouchám mamku. 

Když mě davídek štípe,  
a když nechci hlídat lejlu.

Anežka:  
–  Když se říkají sprostý slova, 

leze se na skříňky, rozbíjí se 
krabice, háže s hračkama.

Janička:  
–  Když někdo mlátí hodný děti. 

Když hází s hračkama.

vidíte, zlobení má několik 
podob. děti vědí, co je špatné, 
co se nedělá, co vadí všem. 
Někdy to ale nevyjde podle 
jejich i našich představ. Možná 
vás napadne, jak to děláme se 
„zlobílkama“, kteří se ve školce 
občas objeví? snažíme se 
je honem zabavit různými 
činnostmi, hrami, neboť stále 
platí: Kdo si hraje, nezlobí! 

a tak si hrajeme pořád. 

vhodné je zapojení do role 
zvířátka např. v pohádce: 
Rukavička
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Jaké byly naše zimní hrátky 
venku na sněhu? Báječné. 
Hlavně stavění velikého 
sněhuláka. ani mrkev 
nechyběla. Chůze, běh, tvoření 
andílků ve sněhu, pozorování 
stop-to byla taky paráda. ale 
co teprve ježdění na „lopatách“ 
na školní zahradě, dokonce 
i na kopci Pašáku. Nahoru, 
dolů a to několikrát. Přesto 
děti měly stále tolik energie 
a žádná únava se nedostavila. 
vzpomněla jsem si na jednu 
dětskou hlášku z podzimní 
procházky. emička běhala sem 
a tam a paní učitelka jí říká:

„emičko, zastav, odpočiň si,  
ať se ti něco nestane.“

emička odpoví: „Já nemůžu 
zastavit, protože mi to ta 
energie nedovolí.“ 

Co dodat? Nám starším už 
energie dovolí zastavit či 
zpomalit.

Jaké byly naše zimní hrátky 
v obou třídách? tvořivé. Povedla 
se nám krmítka pro ptáčky. 
Na koberci se pyšnili sněhuláci, 
kteří neroztáli. Byli totiž z obručí 
různých velikostí, barevných 
kroužků a víček od Pet lahví – 
dětská fantazie je nekonečná. 
Můžete sami posoudit.

Na nástěnkách se objevili 
eskymáci, veselí tučňáci, zimní 
krajinky, pestrobarevné šály, 
rukavice a čepice. a nyní mě 
napadla další dětská hláška, 
kterou jsme ve školce slyšeli 
nedávno. děti se oblékají 
na procházku a paní učitelka 
říká:
                                                                           
„davídku, vezmi si čepici.“
                                                                            

davídek:  
–  „Nevezmu, v té čepici je mi 

zima!“   
 Bez komentáře 

1. února nás ve školce navštívila 
únorová paní Zima s písničkou 
a s vyprávěním o svém zimním 
kralování. děti dostaly různé 
otázky a předháněly se, kdo 
dřív odpoví. a též se chtěly 
stát paní Zimou. Přání se jim 
vyplnilo. Její kamarád mrazík 
nám barevnou vodu v kelímcích 
„začaroval“ v led. taková umí 
kouzla.

„Haló, pane Karnevale,

račte dále, račte dále.

Všichni vás zvem-

na maškarní rej!“

Poslední únorový den byl 
nejbáječnější, protože jsme 
si do školky pozvali pana 
Karnevala.
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děti i paní učitelky se 
proměnily v různé postavy 
a byly rázem k nepoznání. Začal 
velice hlučný rej, neboť maškary 
řádily v rytmu disko a užily si 
hodně legrace. soutěže střídaly 
stále nové taneční kreace. 
sladkou odměnu si všichni 
zasloužili, dokonce pro jednu 
čokoládovou si museli dolézt 
„strachovým pytlem“. Jen paní 
učitelky nemusely. 

děkujeme  
a za rok zase  

na shledanou,  
pane Karnevale  

a paní Zimo!
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Za Kuřátka i Koťátka přeje 
Dana Hamanová

Přejeme Vám pohodové jarní dny. 

Nad školou byla v roce 
2018 vysazena památeční 
lípa ke stoletému výročí 
založení republiky. Ze zcela 
nepochopitelného důvodu tento 
strom na veřejném prostranství 
někomu vadil. došlo k naříznutí 
stromku z obou stran a byla jen 
otázkou času, kdy se stromek 
přelomí. Případ jsme předali ro 
rukou PčR.

Nechápu, že náš národní strom 
zasazený v takový významný 
den někomu dělá vrásky na čele 
a postará se o jeho konec. 
v dohledné době bude vysazen 
nový strom a já doufám, že už 
takovému vandalismu nedojde.

Všímálek

Tomáš Jungwirth
starosta
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Připomínáme, že nyní probíhá vybírání poplatků za odpady a psy. 
Poplatky se vybírají na Poště Partner, popř. na oÚ. 

Cena je stejná jako minulý rok, tj. 550 Kč za osobu s trvalým pobytem 

nebo za rekreační objekt (413 Kč, pokud je tP nebo nemovitost dál než 200m od svozové trasy). 

Splatnost obojího je 30. 6. 2023

Pokud si někdo přeje zaslat údaje k platbě, 

požádejte si na tel. 380 745 067 nebo na mail: postapartner@obecbrloh.cz

veškeré informace najdete také na webových stránkách obce.

Nově je na  POŠTě PARTNeR v provozu terminál Sazky. 

Poplatky

informace obecního úřadu

Obec Brloh zveřejňuje záměr pronájmu budovy zázemí koupaliště  
použitelné pro občerstvení a toalety na koupališti v Brloze  

na pozemku parc. č. 249/3 o výměře cca 220 m2. Pronájem prostoru je možný pouze 
za účelem provozování občerstvení v měsících červen – září. 

Mezi podmínky pronájmu spadá i péče o koupaliště samotné  
a prostranství kolem bazénů (čištění, úklid, sečení trávy,  

drobné práce apod.) – bližší informace u starosty obce.

Náklady na provoz občerstvení jsou:  
nájemné, spotřebovaná voda, stočné a elektrická energie.

Změna cen za uspořádání svatebního obřadu na Kuklově:
usnesením číslo 2023/4 /4 ze dne 13.3.2023 byl zvýšen pronájem kláštera na 2500 Kč vč. dPH.

správní poplatek – 1000 Kč

Pronájem kláštera na 2 hodiny – 2500 Kč vč. dPH

Celkem 3500 Kč
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Blahopřání
jubilantům

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme  

a přejeme do dalších let hodně štěstí a spokojenosti. 

ať prožijete další léta ve zdraví, s úsměvem na tváři a v pohodě,  

v blízkosti svých příbuzných, přátel a známých.

Pro informaci uvádíme, že ve Zpravodaji zveřejňujeme jubilanty ve věku 65, 70, 75 a 80 let. od 80 let pak každoročně.

Zveřejňujeme pouze ty jubilanty, kteří vyplnili, podepsali a odevzdali souhlas se shromažďováním 

a zpracováním osobních údajů na obecním úřadě v Brloze. totéž platí i pro dárkové balíčky (a to od 70 let).

leden Karel Prüher 101 let sedm Chalup 

 Hana Ottová 70 let Brloh

 Helena Podhorová 70 let Brloh

  

Únor Vlasta Vacková 90 let Brloh

 Božena Tancerová 83 let Brloh

 František loško 81 let Brloh

 František Toušek 75 let Jaronín

   

Březen Vlasta Jakešová  84 let Brloh

 Anežka Foltinová  87 let Jánské Údolí
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Po dvouleté covidové přestávce, 
jsme se mohli opět potěšit 
adventním koncertem  
v kostele sv. Šimona a Judy. 
tentokrát se nám představil 
Pražský Hradčanský orchestr.  
tři pánové předvedli skvělé 
představení vysoké úrovně. 
divákům předvedli skladby 
duchovního i světského založení 
od středověku po nedávnou 
dobu. Kvalitu nezkazila 
ani nízká teplota, to však 
k předvánočním koncertů patří.

dohodli jsme se s vedoucím 
Pražského Hradčanského 
orchestru, že se nám předvedou 
i v teple, v létě 19. srpna 
na Kuklově. Jste všichni zváni.

Jsme rádi, že 20. ledna mohl být zase tradiční ochotnický ples.  žádné nucené sezení doma, žádná 
zábava, ale tradiční ples. Nezklamala muzika ani obsluha baru a doufáme že i ceny z tomboly přidaly 
trochu do spokojeného víkendu. a patrně jsme nebyli rádi jen organizátoři, ale i hosté, alespoň podle 
počtu hostů. Nás to velmi potěšilo a všem hostům děkujeme.

dne 4.2.2023 se v Rojšíně 
v klubovně místních hasičů 
konal již III.ročník špekobraní, 
soutěže o řád vepře Zlatého. 
Naše soutěž má jak své stálé 
účastníky, tak nové nováčky, 
kdy letos přijeli soutěžící 
i z trochu vzdálenější obce 
uzenice, jejichž soutěžní vzorky 
v naší konkurenci rozhodně 
nezapadly. do soutěže se letos 
přihlásilo celkem 20 vzorků (14 
v hlavní kategorii a 6 v kategorii 
PuMa).  větší počet vzorků 
kladl i větší nároky na porotu, 
která se svého úkolu zhostila 

Ohlédnutí za kulturními akcemi

Adventní koncert

Ochotnický ples

Špekobraní

Libor Lev

Za ochotnickou jednotu děkujeme. 
Libor Lev
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na výbornou. v hlavni kategorii 
zvítězili 1.Josef Šafář 2.luboš 
Bürger 3. Radek Šimeček. 
v kategorii PuMa zvítězila Bára 
Pöschlová. Po předání ocenění 
se jako tradičně rozjela bujará 
zábava, které pokračovala až 
do ranních hodin a všichni 
poctivě porovnávali všechny 
soutěžní vzorky. Již nyní 
se těšíme na další ročník, 
na kterém rádi přivítáme nové 
účastníky a jejich vzorky.

v sobotu 4. 2. 2023 se ve školní 
tělocvičně konal 3. ročník 
volejbalového turnaje s názvem 
Novoroční odtučňovák, který 
pořádá čtvrteční volejbalová 
skupina z Nové vsi. Jak už 
sám název turnaje napovídá, 
bylo potřeba po vánočních 
svátcích rozhýbat ztuhlé kosti 
a shodit nabytá kila. Natěšení 
volejbalisté se sjeli z různých 
končin našeho kraje. týmy 
2 x Nové vsi, Brloha, Kájova, 
Krásetína, dobčic a tupes se 
s velkou vervou pustili do boje 
o nejlepší umístění. Hrálo se 
systémem každý s každým 
na dva sety a po sečtení 

Novoroční odtučňovák – volejbalová bitva

Václav Rončák

výsledků měl vzejít jeden vítěz. 
avšak týmy Brloha a dobčic 
měly totožné skóre. u obou 
družstev počet vítězství daleko 
převyšoval počet proher, 
a tak se konalo dech beroucí 
finále (především hráčům 
v poli ke konci docházel), kdy 
se nakonec z prvního místa 
radovaly dobčice. Jako třetí se 
umístily tupesy, které se staly 
miláčkem publika, ačkoli mnozí 
z nás ani neví, kde tupesy leží. 
skandování jejich jména se 
neslo tělocvičnou ještě dlouho 
po skončení každého z jejich 
zápasů. díky všem zapáleným 
hráčům, fandícím divákům 

a cateringu, který neúnavně 
zásoboval všechny přítomné 
potřebnou energií z občerstvení, 
se letošní Novoroční 
odtučňovák opět vydařil. 
tímto bychom chtěli poděkovat 
všem zúčastněným a ZŠ Brloh 
za zapůjčení prostor školy. 
těšíme se na další volejbalová 
setkaní nejen u příštího již 4. 
ročníku, ale i u všech ostatních, 
které nás v tomto roce čekají. 

Jana Němcová
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ve čtvrtek 16.02.2023 nás již 
podruhé navštívil ornitolog 
vojtěch Kubelka. tentokrát 
si připravil přednášku 
s promítáním o skupině ptáků 
zvané bahňáci. I přes poměrně 
specifické téma byla účast 
na přednášce velice slušná. 
a kdo přišel, určitě nelitoval. 
Pan Kubelka si připravil desítky 
zajímavých fotografií, knihy 
k nahlédnutí a dokonce přinesl 
ukázat i čejku chocholatou (byla 
tedy jen z plastu, ale vypadala 
jako živá  ). 

svou poutavou prezentaci 
navíc doprovázel pouštěním 
hlasů ptáků, což bylo naprosto 
super. Účastníci se mimo jiné 
dozvěděli, jaké jsou jedinečné 
vlastnosti bahňáků, jak je 
možné, že přeletí Pacifik bez 
jediné přestávky, které druhy 
bahňáků můžeme pozorovat 

Masopustní průvod se konal 
v sobotu 18. února. ve 13 hodin 
ho již tradičně odstartoval 
výstřel z děla a masky, 
vedené masopustem, vyrazily 
od hasičské zbrojnice.

Jako každý rok nechyběli 
doktoři, kteří využívali svých 
dlouholetých zkušeností k léčbě 
svých pacientů. v průvodu se 
dále pohybovali dělostřelci, 
zahradníci s květinami, trolové, 
potápěčky,  popeláři a další 
zdařilé masky. Za doprovodu 
hudby se jedlo, pilo a tančilo.

Chtěli bychom poděkovat všem, 
kteří se průvodu zúčastnili, 
a doufáme, že se příští rok počet 
masek ještě rozšíří.

Bahňáci – ptačí světoběžníci v jižních čechách

Masopustní průvod

Za kulturní komisi  
Jan Postl ml.

Za SDH Brloh  
Vlastimil Vacek

u nás v Blanském lese, 
a prodiskutovalo se mnoho 
dalších zajímavých otázek. 
Přednáška byla velice poučná 
a určitě se s panem Kubelkou 

v Brloze ještě uvidíme. ať už 
na ornitologické vycházce,  
nebo na další přednášce.
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Maškarní ples

 Plesová sezóna v kulturním 
domě v Brloze pokračovala 
Maškarním plesem, který 
pořádal sbor dobrovolných 
hasičů dne 25. února 2023. 

Na plese bylo k vidění mnoho 
masek a není se čemu divit, 
jelikož účast byla opravdu 
hojná a dosáhla téměř 300 
návštěvníků. Nejlepší z nich 
si odnesli svou odměnu při 
tradičním vyhlašování soutěže 
o nejpovedenější masku a všichni 
návštěvníci mohli také vyzkoušet 
své štěstí v bohaté tombole. 
K poslechu a tanci nám celý 
večer hrála kapela situace 
a ples byl tradičně zakončen až 
v ranních hodinách. doufáme, 
že jste si večer náležitě užili 
a za rok se spolu znovu uvidíme.

Za SDH Brloh 
Pavel Loucký
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ve čtvrtek 2.3.2023 jsme se již podruhé potkali 
na přednášce s Rosťou Gregorem, tentokrát 
se k vyprávění o svých cestách přidala i jeho 
manželka Jiřka. vydali jsme se na pěší cestu 
přes Karpatský oblouk, tudíž putování bylo 
přes Rumunsko, jižní ukrajinu, slovensko až 
do Novohradských hor. vyprávění bylo doplněno 
spoustou fotografií a videi. viděli jsme útoky psů, 
cesty přes odlehlé osady a monastýry. dozvěděli 
jsme se, že celá cesta jim trvala 3 a půl měsíce. 
Manželé Gregorovi jsou opravdoví dobrodruzi, ani 
jednou za celou svou pouť si nezaplatili ubytování, 
proto opravdu spí, kde se dá.  

Na svých cestách se spoléhají i na hodné lidi, kteří 
jim nabízejí jídlo a případný nocleh. Na každé 
přednášce s Rosťou si říkám, že dobro v lidech 
zůstává. Největším paradoxem je, že nejvíc 
pohostinní jsou lidé, kteří sami moc nemají, ale 
i tak se rádi rozdělí. Ráda bych popřála Rosťovi 

Cestovatelská přednáška

a Jiřce hodně zdaru na dalších cestách a určitě je 
zase rádi uvidíme.

Marcela Mádlová
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sedět na kozlíku, protože jezdil 
s koňmi v družstvu a v lese.

Před námi byl les stejnice, 
zdolali jsme poněkud náročnější 
kopec k Býčí skále. legenda 
praví, že Býčí proto, že se tam 
novoveskému sedlákovi zatoulal 
býk a zřítil se. Neměl šanci,  
je to opravdu propast.

a pak další krásný výhled, 
když jsme vyšli z lesa kousek 
nad novoveskou kapličkou. 
Po lukách směrem k Zásadnici 
jsme za sebou nechali Háje, 
brložský rybník a vyplašili 
pár srnek. Původní plán byl 
ještě okruh kolem kravína přes 
vrch a stráž, ale protože jsme 
měli v nohách asi 8 km, vzdali 
jsme to a postupně jsme se 
scházeli v družstevní jídelně. 
Na posezení a popovídání 
u dobré kávy a dobrého piva se 
vždycky moc těšíme.

všichni jsme zvládli další díl 
našeho „vandrování s panem 
traplem“ v dobré kondici, 
dokonce i naše nová malá 
turistka Růženka Zahradníková 
a dobrosrdečná fenka Cíva.

věřím, že nás naše putování 
bude stále bavit a přinášet nám 
radost a nebude nás opouštět 
humor, dobrá nálada a hlavně 
zdravý selský rozum. Budiž nám 
příkladem humor Marka ebena:

„18. 11. 2019. To jsem si zase 
početl. Tak si představte si, 
že udělali studii o zastoupení 
pohlaví mezi vycpanými zvířaty 
v muzejích. Zkoumali jich 2,5 
mil. ve sbírkách po celém světě 
a zjistili šokující věc. Je tam 
daleko víc vycpaných samců 
než samic, což je tedy skandální 
nevyváženost a měla by se 
zjednat náprava. Mně to hlava 
nebere. Už jen ta náročnost té 
studie. Představte si, že budete 
zkoumat 2,5 mil. exponátů, jestli 

Začátkem ledna se náš 
turistický klub vydal na první 
túru v novém roce, a tak se 
s vámi podělím o nové zážitky 
z jako vždy krásného výletu.

Začátek byl netradiční,  
čekaly na nás dvě exkurze. 
První byla spíše ukázkou 
složitých lidských vztahů 
a pohnutek a v důsledku 
toho neřešitelnost zdánlivě 
jednoduchých věcí. sešli 
jsme polní cestou, která 
vede z jednoho konce vesnice 
na druhý a která byla 
po mnoho let, možná staletí 
bez problémů využívána, až 
k místu, které v nás vyvolává 
rozpaky a nepochopení. 
Cesta je přerušena a pár 
metrů čtverečních zataraseno 
nevzhlednými dřevěnými 
závorami s výstražným 
trojúhelníkem, na zem byla 
navezena zetlelá tráva, prý 
budoucí louka, opravdu 
minilouka. Jaký užitek  
může tak malý pozemek 
uprostřed veřejné cesty  
přinést soukromému majiteli?! 
snad se obnoví jednání  
a zvítězí dobrá vůle.

druhá exkurze vedla do našeho 
16 let starého kravína. Přivítal 
nás sympatický pan Bláha 
a sympaticky nám vysvětlil, 
jak se dnes starají o dojnice 
bez velké dřiny, kterou ještě 
některé naše turistky zažily. 
Já jsem od dob mého dětství 
viděla krávy akorát tak z velké 
dálky na pastvě. Zato v dětství 
jsem hodně času prožila 
na hospodářství u babičky 
a strejdy, dodnes cítím pach 
maštale, kde jsem spokojeně 
přežvykující kravičky straku, 
Malinu, červenku, každá měla 
své jméno, pozorovala při 
dojení. Ručně podojit krávu není 
vůbec jednoduché a někomu 
to trvalo dost dlouho, ne mé 

Příspěvky čtenářů Zpravodaje

Vandrování  
s panem Františkem Traplem

babičce. říkávala, že kráva 
je prý jako člověk, potřebuje 
náklonnost, a tak si s nimi 
i povídala. Ještě v 19. století 
se věřilo, že pouze muži mohli 
řádně podojit krávu, protože 
aby bylo mléko dobré, bylo 
třeba vyvinout parádní úsilí. 
tak s takovými znalostmi jsem 
teď zírala na 250 bezejmenných 
krav, které se samy nakrmí, 
samy podojí, dokonce někdy 
i samy očistí robotickými 
kartáči. teď už opravdu věřím, 
že kráva je inteligentní zvíře, 
když sama pozná, že je nejvyšší 
čas se vydojit, ví kam má jít, 
jak se postavit a zbytek už 
zařídí robot. ve srovnání se 
vzpomínkami z mého dětství mi 
bylo dojnic trochu líto, ale je to 
daň za náš blahobyt.

Poté jsme vyrazili do přírody 
směr Jaronín, ale odbočili 
jsme na cestu k Pohodníkům. 
Na těchto našich vycházkách 
do okolí Brloha mě baví nejen 
krásná příroda, krásné výhledy, 
čistý svěží vzduch, ale i chalupy 
a samoty, které míjíme. 
Připomínám si jejich dřívější 
osadníky s jejich osudy, třeba 
laskavého pana Pohodného 
a jeho veselou bodrou 
manželku, která nezkazila 
žádnou legraci. Když jsme 
míjeli Podroužkovy, představila 
jsem si zase statného horala 
Podroužka, velkého vypravěče, 
jak si vykračuje v parádním 
mysliveckém klobouku 
s khaki plátěným rucksackem 
na zádech, s ručně vyrobenou 
sukovicí. Myslím, že ji ani 
nepotřeboval, ale byla to jeho 
image. u Podroužků jsme 
zabočili na kopec k Jarkářům 
a Moravcům. od Moravců je 
překrásný výhled na Novou ves. 
tam jsem si zase zavzpomínala 
na mého spolužáka, bohužel 
mu byla osudná láska k lezení 
po skalách. Jeho otce si 
nedokážu přestavit jinak, než 
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mají pindík. Jasně, u lva nebo 
koně to vidíte na dálku,  
ale třeba u papoušků se to 
prý vůbec nepozná. To musí 
dát hroznou práci to nejdříve 
najít, pak spočítat. Taky to 
musí zabrat spoustu času 
a počítám, že na to musí být 
nějaký grant. Taky strávíte 
spoustu času na zemi, protože 
se potřebujete podívat na ten 
exponát zespodu a ne vždycky 
vám ho budou ochotni v tom 
muzeu obrátit. Možná by 
se dalo vyjít z katalogů, ale 
znáte to, důvěřuj, ale prověřuj. 
Ono se to taky určitě po těch 
muzeích rozkřikne. Oni si 

mohou zavolat, že jako pozor, 
že se teď jde po pindicích, a tak 
napíšou do katalogu, že mají 
pindíkopipinový poměr 50:50, 
ale ve skutečnosti byste tam 
pipinu pohledali. Autorkou té 
studie je nějaká paní Cooprová. 
Já bych čekal, že jako žena bude 
ráda, že vycpou víc těch samců, 
ale ono ne, ona chce rovnoměrné 
vycpávání. Co si pamatuji, lovci 
bývají vždycky obezřetní, když 
mají střelit samici, protože nikdy 
nevíte, zdali nemá mladé a jestli 
jeden výstřel nebude znamenat 
smrt těch opuštěných potomků. 
U samce to tolik nehrozí. Stejně 
často na potomstvo dlabe a je 

tam dost těch frustrovaných 
mladíků, co nedostali šanci 
a rádi nějakého vycpaného 
nahradí. Ale ta paní Cooprová 
má pocit, že se těm samicím 
křivdí, protože jsou menší, 
nebývají tak pěkně zbarvené, 
a proto o ně lovci a muzea 
nemají takový zájem, jaký by 
si zasloužily, a tak že žádá 
dodatečné dovycpání samic. 
Tedy já nevím. Kdybych byl 
samice, radost bych z toho 
neměl, ledaže by ta autorka 
chtěla jít příkladem a šla se dát 
vycpat jako první.“

Růžena Binderová
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letos během tříkrálové sbírky 
se koledníčci opět vydali 
k vašim domovům a přinášeli 
požehnání. I když se řady 
koledníků rozrostly, u všech 
dveří opravdu zazvonit nelze, 
a tak jsme věřili, že dárci si 
najdou cestu, jak přispět. 
Jednou z možností bylo 
navštívit místo se statickou 
kasičkou. Zde byla nabídka 
svěcené křídy s kalendářem 
a cukříkem jako poděkování 
za příspěvek. 

Kasičky jste mohli vídat 
od 1. ledna do 15. ledna 2023 
na obecním úřadě ve Křemži, 
v železářství pana Martina 
Išky, v Květinové síni Bromélia 
na místě zásilkovny a v kostele 
sv. Michaela archanděla 
ve Křemži. Rádi bychom ještě 
jednou touto cestou poděkovali 
za vstřícný přístup majitelům 
a pracovníkům na jmenovaných 
místech.

a nyní již k výsledkům.  
Kasička na obecním úřadě 
vydala 755 Kč, v železářství  
1.676 Kč, v Bromélii 4.370 Kč 
a v kase v kostele sv. Michaela 
se spočítalo 16.599 Kč.  
tato částka je též z obchůzky 
po Křemži, zde koledníky vedla 
Helena čížková. Koledovalo se 
také v Chlumu – zde kasa paní 
a. Novákové vydala 20.789 Kč, 
Chlumem, loučeji a lhotkou 
prošli koledníci pod vedením 
p. M. Mikešové s výtěžkem  
16.006 Kč a ve stupné – 
příspěvek od dárců v kase  
p. R. Zemanové činil 3.385 Kč.

Celkem Křemže a okolí  
přispělo částkou 63.580 Kč. 
Když přidáme výnos z Holubova 
23.872 Kč a Brloha 40.833 Kč 
je konečná částka pro letošní 

rok rekordních 128.285 Kč.  
upřímné a srdečné děKuJeMe 
všem štědrým dárcům. Je 
zřejmé, že bez dobré vůle 
vedoucích skupin a jejich 
ochotných koledníčků by tato 
sbírka neměla smysl. 

I v letošním roce budou 
peníze z této sbírky pomáhat 
v Holubově, Křemži i Brloze 
rodinám, dospělým a dětem 

v tíživé životní situaci, 
zdravotně znevýhodněným. 
letošní vypsané záměry zcela 
jistě pokryjeme a vzhledem 
k požehnanému výsledku se 
na vás obracíme s prosbou 
o zamyšlení, kde ještě mohou 
peníze pomáhat a udělat radost. 
věříme, že solidarita a ochota 
pomáhat se i nadále neztratí 
a každá koruna bude opět 
pomáhat tam, kde je potřeba.

Tříkrálová sbírka 2023
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Na tříkrálovou sbírku můžete 
i nadále přispívat během 
celého roku prostřednictvím 
online koledy, dárcovské sMs 
či darem přes složenku nebo 
převodem na sbírkový účet: 
66008822/0800,  
vs 777.  Podrobné informace 
najdete na stánkách  
www.trikralovasbirka.cz.

Přeji hezké dny 

R.Pőschlová

Za místní organizátory TKS 

Helena Čížková  
a Alena Nováková

Paní čížková s paní 
Novákovou vše krásně 
popsaly, tak jen ještě 
informace o Brloze  
a spol. také v Brloze 
bylo možné darovat 
do pokladniček na obci 
a v Coopu, poděkování 
patří těm, co se o ně 
starali. a nyní k číslům, 
v Jaroníně se vybrala 
částka 4.750 Kč,  
Rojšín + u kostela  
14.214 Kč, Brloh –
pokladnička obec + 
obchůzka 11. 816 Kč, 
pokladnička Coop + 
obchůzka 10.053 Kč, 
celková částka 40.833 Kč.  

všem kdo přispěli 
děkujeme! Poděkování 
patří také koledníkům 
a jejich dospělému 
doprovodu. Ještě jednou 
děkuji všem kdo přispěli 
i těm kdo to odpracovali!!!
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Marie Anderlová

6.prosince 2022 uspořádal 
výbor místní skupiny ččK 
pro své členky a obyvatele 
domu s pečovatelskou službou 
tradiční mikulášské posezení. 
doba covidu poznamenala i tuto 
naši akci a tak jsme se vlastně 
sešli po třech letech. sešlo se 
nás opravdu hodně, protože 
i dům s pečovatelskou službou 
byl v té době plně obsazený. 
Zavítal mezi nás i nový starosta 
pan tomáš Jungwirth a vydržel 
s námi až do konce. 

V loňském roce byla  
provedena rekonstrukce 
zásahové techniky naší 
„výjezdové“ jednotky hasičů. 
Konkrétně se jednalo 
o cisternu na podvozku  
Tatra 148. 

v jednom z minulých zpravodajů 
jste se mohli dočíst, že jsme 
získali dotaci na pořízení 
nového dopravního automobilu 
Mercedes. ten už v jednotce 
funguje téměř 4 roky. 

Na úvod vystoupila děvčata 
ze základní školy, se kterými 
nacvičila hezký vánoční 
program anička Karlů. děvčata 
nám také předala drobné 
dárky, betlémky a svícny, 
které nám udělaly radost. Ještě 
jsme si stačili zazpívat jednu 
koledu z našeho Zpěvníčku 
a už se ozval zvoneček, který 
oznamoval příchod Mikuláše 
a čerta /P. Králová a K. 
Petříková/. Jako každý rok, tak 

i tentokrát s sebou přinesly 
veselí a dobrou náladu. společně 
jsme přezpívali skoro všechny 
koledy. čas velmi rychle utekl 
a tak nezbývalo než se rozloučit 
a těšit se na další setkání. Je 
smutné, že na něm bude opět 
někdo chybět.
děkujeme všem, kteří se 
podíleli na přípravě tohoto 
posezení.

český červený kříž

Rekonstrukce Tatry 148
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s pořízením nové cisterny to 
není ovšem tak jednoduché. 
dotační tituly jsou sice vypsané 
a kraj i Mv se nás snaží 
podporovat, ale i s dotací jsou 
náklady na pořízení  
nové cisterny obrovské.  
Pro představu. Nová tatra  
815-7 6x6, která by mohla 
naší starou cisternu nahradit 
stojí cca 9-10 mil. Kč. dotace, 
o kterou je možné žádat činí 
max. 5 mil. Kč, takže doplatek 
z obecní kasy je stále poměrně 
vysoký. 

stáli jsme tedy před 
rozhodnutím, „Co dál ?“. 
u naší cisterny nás trápila 
především nádrž na vodu, která 
již několikrát prorezla a jen 
díky obětavosti zaměstnanců 
Zd se její živostnost dařilo 
prodlužovat. Nicméně byla 
to časovaná bomba a nikdo 
nevěděl, jak dlouho to vydrží. 

výměna nádrže je poměrně 
nákladná záležitost, protože  
se jedná o konstrukční prvek 
vozu a nejde ji tedy jen tak 
nahradit nějakou plastovou 
alternativou. vozidlo se musí 
kompletně odstrojit a nová 
nádrž se svařuje přesně na míru 
konkrétního vozu. Po dlouhých 
úvahách jsme se tedy rozhodli, 

že výměnu nádrže uděláme 
a zároveň necháme na vozidle 
udělat úpravy nástavby,  
tak aby byla podle našich= 
současných potřeb. Za ty roky 
se totiž hodně změnilo  
a nároky na zásahová vozidla 
(především na úložné prostory) 
jsou násobně vyšší. 

Rozhodnutí to nebylo 
jednoduché, protože jsme 
věděli, že investice bude 
poměrně velká. 

do vozu, který slavil 40 let 
od výroby je to vždy riskantní, 
ale na druhou stranu nemá 
najeto tolik, jako vozidla 
v běžném provozu. Rozhodli 
jsme se, že na našich 10-20 
výjezdů za rok by bylo vozidlo 
za 10 mil. Kč velký luxus 
a pokusíme se prodloužit 
životnost naší t148. 

Nechali jsme tedy provést 
údržbu na téměř všech částech 
vozu a doufáme, že nám bude 
ještě dlouho sloužit. s vozidlem 
jsme spokojeni, protože 
především jeho vlastnosti 
v terénu jsou k nezaplacení.

do poptávkového řízení,  
které vyhrála firma Komet 
Pečky s.r.o., jsme tedy zadávali 
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v rámci informovanosti mám za hasiče ještě 
jednu myšlenku. Rozmohl se nám tady 
takový nešvar.  

většinu výjezdů, které jsou na území naší 
obce, hlásíte přímo nám. takže voláte 
na soukromý telefon a oznamujete nám,  
že tam hoří a tady je spadlý strom. 

Samozřejmě Vám rádi přijedeme pomoci,  
ale je potřeba volat nejdříve 150 nebo 112. 

voláním konkrétního jedince se zásah 
zbytečně oddaluje a ve výsledku vám  
stejně řekneme ať zavoláte přímo hasiče.  
Pokud totiž nejsme na místě události,  
těžko se po telefonu rozhoduje, jestli tam 
máme vyjet nebo ne. Nakonec nás stejně  
musí k zásahu vyslat operační středisko, 
takže voláním na naše mobily se vše  
zbytečně prodlužuje. 

Jak píšu, rádi přijedeme a nikdo vám hlavu 
neutrhne, když to bude prkotina a třeba 
nebudeme zasahovat a pojedeme domu.  
ale naopak se situace dokáže během minuty 
rapidně zhoršit a pak už může být pozdě.  
tam se hraje o každou minutu. 

Pokud budete tedy účastníky,  
nebo svědky nějaké mimořádné události, 
volejte prosím 150 nebo 112 a podrobně  
jim situaci popište. 

to důležité rozhodnutí tak přenecháte 
zkušeným operačním technikům, kteří 
na místo události pošlou dostatečné síly 
a prostředky. 

Za celou dobu, kdy se pohybuji u hasičů jsem 
nezažil, že by musel někdo výjezd hasičů 
zaplatit. Je lepší 3krát zavolat „zbytečně“,  
než 1krát vůbec.

Za JSDHO Brloh 
Václav Pecha ml.

výměnu nádrže, majáků 
a osvětlení, výrobu úložných 
prostorů v zadní části,  
na bocích i výrobu beden 
na střechu nástavby, kompletní 
olakování vozu a opravu/revizi 
dalších částí vozu. (čerpadlo, 
náplně atd.) 

výsledná cena zakázky pak byla  
1,1 mil. Kč včetně dPH a plně ho 
hradila obec ze svého rozpočtu. 
Na rekonstrukce těchto vozidel 
totiž není možné čerpat žádnou 
dotaci. tímto bych chtěl obci 
za podporu poděkovat a jsem 
rád, že není nikomu lhostejné, 
jakou techniku používáme. 
Zároveň bych rád poděkoval 
i městu týn nad vltavou, které 
nám zdarma přenechalo jejich 
nádrž z cisterny, kterou jsme při 
rekonstrukci použili a tím došlo 
i k úspoře dalších finančních 
prostředků. 

Za sebe doufám, že bude tatra 
sloužit ještě hodně let. Průběh 

rekonstrukce můžete shlédnout 
na přiložených fotografiích.
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Něco málo  
z naší činnosti  
v roce 2022

výsledky okresního poháru
mladých hasičů:  

mladší žáci 5 místo,  
starší žáci a - 4 místo  
a starší žáci B – 8 místo

Mladí hasiči Brloh

Mladší žáci v Benešově nad černou

starší žáci jdou na start

21 – 24. 8. 2022  setkání hasičské mládeže Besednice

čaj pro zmrzlé závodníky občerstveni připraveno

Jedna ze soutěží okresního poháru proběhla 17. 9. 2022 také v Brloze



32

Zpravodaj obce Brloh  |  číslo 1  |  2023

18. 8. 2022 sjíždění vltavy ukončení sezony a mezigenerační posezení.

Na závěr chci poděkovat rodičům, hasičům  
a obecnímu úřadu za podporu naší činnosti.  
Velké poděkování patří i dětem.

Za SDH 
Stanislava Trávníková

 1.  Plešovice
 2.  Brloh
 3.  Nová ves
 4.  Mojné

 5.  Besednice
 6.  Benešov nad černou
 7. soběnov
 8.  velešín a

 9.  omlenice
 10.  Malonty
 11.  velešín B

Plamen 2021 - 2022   Celkové výsledky
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Poradna mezi §§ poskytuje bezplatné sociální a právní poradenství v nejrůznějších oblastech práva včetně 
dluhové problematiky. Poradna má i platnou akreditaci na podávání návrhů na oddlužení.  Pod neziskovou 

organizací ICOS Český Krumlov má poradna několik poboček na Českokrumlovsku, Kaplicku i Trhosvinensku.  

“Do poradny se na nás dlouhodobě nejvíce obrací lidé, kteří mají problémy s exekucí a dluhy,” upřesňuje Tomáš 
Zunt, ředitel ICOS Český Krumlov a pokračuje: “Další velkou skupinou jsou lidé, kteří řeší majetkové sousedské 

vztahy, pracovněprávní vztahy se zaměstnavatelem, rodinné vztahy, zejména úprava styku s dítětem. Velká 
sorta klientů řeší i spotřebitelské problémy -  uzavřené smlouvy po telefonu, nedodané nebo rozbité zboží 

z eshopů apod.”

S inflací a vyššími cenami řeší lidé nejen dluhy a půjčky, ale i navýšení cen energií. “Přichází další skupina lidí, 
která chce rozvázat smlouvu s dodavatelem energií, hledá jiné řešení nebo řeší, jak navýšení cen doplatit. I těm 

můžeme poradit a pomoct,“ upřesnil aktuální problémy Tomáš Zunt.

Bezplatná poradna mezi §§ 
má v Krumlově otevřeno 5 dnů v týdnu

V Českém Krumlově najdete poradnu na adrese 5. května 251, přízemí vpravo. Poradna funguje každý všední 
den, je ale potřeba se objednat, jinak nemůžeme zaručit, že se na vás dostane. A to prostřednictvím e-mailu:  

pravni.poradenstvi@krumlov.cz, telefonicky na čísle 774 110 124, či osobně v provozních hodinách. V Českém 
Krumlově je poradna otevřena v pondělí 8 až 17 hodin, úterý a středu 8 až 16 hodin, ve čtvrtek 8 až 12.30 

a v pátek od 8 do 13 hodin.  
 

Více informací také na www.poradna.krumlov.cz.

Hana Šustrová, ICOS Český Krumlov

   Kosmetické ošetření luxusní kosmetikou AHAVA

   Mokrá pedikúra, mobilní pedikúra, ošetření zarůstajících nehtů,  
aplikace nehtových rovnátek, nehtová modeláž 

   Manikúra

   Vizážistické služby

   Ženské sportovní a rekondiční masáže

   Reflexní masáž plosky nohy podle tradiční čínské medicíny

Kontakt:

Bc. Renata Jacová

Chmelná 35 
382 03 Křemže

telefon: 773 596 691 
e-mail: rencajacova@seznam.cz

  Kosmetikaulesa Křemže

Inzerce
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ýpravy do lesa, seznamování se zvířaty, hraní her, tvoření,
ání přírody venku. Čeká nás výlet, vyrábění a plno 

zábavy.
V ceně je zahrnut teplý oběd, pitný režim, odměny, doprava

Přihlášky

Probíhá v ZŠ Brloh, vedoucí tábora Mgr. Irena Vacková a Alena Hronková

Pořádá:  MAS Blanský les rámci projektu
„Podpora rodin a seniorů na území MAS Blanský les – “

Registrační číslo projektu: CZ.03.02.01/00/22_008/0000007
Projekt je spolufinancován Evropskou unií. 

KOMUNITNÍ
PŘÍMĚSTSKÝ
TÁBOR 

–

pro děti 

00 Kč

organizátor letních příměstských táborů Místní akční skupina Blanský les – Netolicko o.p.s.  
pořádá letos opět 1 turnus komunitních táborů také v obci v obci Brloh,   

a to od 14. do 18. 8. v ZŠ v Brloze. tyto tábory jsou součástí projektu:  
„Podpora rodin a seniorů na území Mas Blanský les – Netolicko“,  

(reg. č. projektu: CZ.03.02.01/00/22_008/0000007). Cílem tohoto projektu je pomoci rodičům  
s dětmi v době letních školních prázdnin na území Mas Blanský les – Netolicko, sladit  

jejich pracovní povinnosti a rodinný život. tento projekt je spolufinancován  
evropskou unií, z operačního programu Zaměstnanost plus.
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Obec Holubov a Agentura ochrany přírody a krajiny České republiky, 
regionální pracoviště jižní Čechy, Správa CHKO Blanský les 

2023
Program pravidelného přednáškového cyklu 
Informačního střediska CHKO Blanský les – Holubov

PROGRAM NA 2. ČTVRTLETÍ 2023
13. dubna 2023 (čtvrtek od 18:00 v IS Holubov) – přednáška Ing. Marka Ehrlicha
(Národní památkový ústav České Budějovice): Zámecký park Červený Dvůr.
Historie a současnost.
23. dubna 2023 (neděle od 8:45 u ŽST Plešovice ) – Pochod Blanským lesem.
Po svazích Kletě, přes Čtyřmezí, Loučej, Chmelnou a Svatováclavský pramen do
Holašovic (ukončení přibližně v 17:00 h). Délka trasy 21 km.
18. května 2023 (čtvrtek od 18:00 v IS Holubov) – přednáška Mgr. Zdeňka Hanče
(Agentura ochrany přírody a krajiny ČR, České Budějovice): Mapování motýlů
a vážek v jižních Čechách.
21. května 2023 (neděle od 10:00 před IS Holubov) – Den Blanského lesa aneb
Tradiční trh lokálních produktů v Holubově.

Exkurze z cyklu Pojďte s námi do přírody, poznejte s námi Blanský les
16. dubna 2023 – Jaronínská bučina s Petrem Lepším
14. května 2023 – Chrášťanský vrch s Terezou Rejnkovou
28. května 2023 – Cvičák s Michalem Vrabelem
4. června 2023 – Mokřad u Borského rybníka s Terezou Rejnkovou
18. června 2023 – Provázková louka s Terezou Rejnkovou



Zpravodaj obce Brloh  |  číslo 1  |  2023

36



Zpravodaj obce Brloh  |  číslo 1  |  2023

37

yeSenická kuřecí prsa

1 kg kuřecích prsou, 
3 šunkové klobásy,  
2 větší cibule,  
2 stroužky česneku,   
4 dl kuřecího vývaru,  
3 lžíce sádla,  
sůl, pepř,  
grilovací koření,  
mletá paprika,  
sušená bazalka

Na sádle osmahneme dozlatova 
cibuli pokrájenou na plátky, 
přidáme kuřecí prsa pokrájená 
na větší kostky a necháme 
zatáhnout. Pak přidáme dle 
uvážení sůl, pepř, grilovací  
koření, papriku a na kolečka 
nakrájené klobásky a ještě  
krátce osmahneme.  
směs přendáme do pekáče 
a pečeme zakryté v troubě  
při 180 °C asi 45 minut.  
v průběhu pečení jednou 
promícháme. Pak přilijeme  
vývar a pečeme odkryté ještě  
asi 10 minut při 150 °C.  
do hotové směsi přidáme 
rozmačkaný česnek a sušenou 
bazalku. dobře promícháme 
a můžeme podávat. vhodnou 
přílohou jsou těstoviny,  
brambory nebo rýže.

Ořechový koláč

200 g hladké mouky,  
200 g krupicového cukru,  
180 g Hery, 4 vejce,  
100 g namletých vlašských 
ořechů, 125 ml mléka,  
prášek do pečiva,  
vanilkový cukr, 

na polevu: 100 g čokolády,  
4 lžíce zakysané smetany

vyšleháme cukr, žloutky  
a Heru dohladka, přidáme  
mleté ořechy, mléko,  
vanilkový cukr a přidáme 
mouku smíchanou s práškem 
do pečiva. vše promícháme 
a nakonec vmícháme 
sníh z bílků.  těsto dáme 
do vymazané dortové formy 
a pečeme na 180 °C  
přibližně 30 – 40 minut. 
Rozehřejeme čokoládu, 
smícháme se zakysanou 
smetanou pokojové teploty 
a potřeme vychladlý koláč.

Polévka  
z červené čočky

½ bal. červené čočky,  
1cibule, asi 50 g másla,  
100 g angl. slaniny,  
100 g mrkve,  
100 g celeru,  
3 – 4 stroužky česneku, 
rajčatový protlak,  
po ½ lžičce zázvoru,  
drc. kmínu a kurkumy,  
sůl, pepř,  
1 bobkový list,  
1 lžíce hořčice,  
1 lžička Harmonie chuti 
(Kuchárek),  
feferonka a libeček

Na másle osmažíme  
na kostičky nakrájenou cibuli, 
slaninu, mrkev a celer,  

pak přidáme koření a protlak, 
zalijeme vodou, přisypeme 
propláchnutou čočku,  
1 rozdrcený stroužek česneku, 
hořčici a vaříme ½ hodiny. 
Potom osolíme, dáme Harmonii 
a necháme přejít varem. 
dodáme zbytek česneku, 
feferonku a ochutíme libečkem.

Citrónové řezy s bílou 
čokoládou a kokosem

Těsto:  
200 g másla,  
5 vajec,  
170 g cukru moučka,  
200 g hladké mouky,  
40 g mletých mandlí,  
1 prášek do pečiva,  
100 ml smetany,  
citrónová kůra  
i šťáva ze 2 citrónů

Máslo s cukrem vyšleháme 
do pěny, pak po jednom 
zašleháváme vejce (musí mít 
pokojovou teplotu, jinak se 
těsto srazí), potom přidáme vše 
ostatní. Nalijeme na vyšší plech 
a upečeme.

Krém:  
200 g bílé čokolády,  
200 ml šlehačky,  
100 ml smetany,  
200g kokosu + na posypání

čokoládu rozpustíme ve šlehačce 
(chce to trpělivost), přidáme kokos 
a smetanu, dobře promícháme 
a ještě horké rozetřeme 
na vychladlý korpus, posypeme 
kokosem a dáme ztuhnout.

…a teď něco na zub

Marcela Mádlová

Marcela Mádlová

Marta Tomanová

Marta Tomanová
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luštění  
s medvědem

v každém čísle Zpravodaje vám přinášíme jeden obrázek (uprostřed křížovky)  
z našeho brložského regionu a vaším úkolem je určit, kde se nachází. 

K tomu si ještě vyluštíte křížovku, jejíž tajenka se též váže k naší obci.  
Pak stačí vše napsat a přinést do knihovny, vhodit do schránky na oÚ  
nebo poslat poštou či e-mailem na adresu knihovna@obecbrloh.cz,  
a to do konce února. Nezapomeňte na zpáteční adresu!

tentokrát je tajenkou úryvek z knihy Josefa Hošny – Když nebe hořelo.

a když 1. tajenka a měli sýpky, stodoly i chlévy plné – vystěhovaní museli mimo nábytek  
a osobní věci všechno ostatní nechat na místě-pochvalovali si. a později, když poznali i místní 
podmínky hospodaření, zvláště když jim sousedé při obdělávání půdy vycházeli ochotně vstříc  
radou a 2. tajenka – aby vystěhovaní, jak říkali mezi sebou, až se někdy po válce vrátí domu,  
neměli chalupy prázdné – 3. tajenka.

Tři úspěšní vylosovaní výherci dostanou za své správné odpovědi dárek.

tentokrát došlo 10 správných odpovědí, z toho 9 správných. Honzík Postl vylosoval  
následující výherce: paní lenka Klementová, paní Renata Valešová a paní Pavlína Hütterová 
všichni z Brloha. srdečně blahopřejeme! výhra je pro vás připravena v knihovně.

Jak dopadlo luštění z minulého čísla? 

Fotografie uvnitř křížovky: základní kámen na kampeličce – Brloh 148

tajenka z křížovky zněla: 1. KdysI stával HRad 

    2. se NedoCHoval

    3. JeHo PoloHy
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Křížovka byla vytvořena v programu Crosswords - ItPro CZ -http://crosswords.itpro.cz



Kulturní akce  
na jaro /léto 2023

Pátek 21. dubna 2023 od 19:00 – hasičárna v Brloze

HOSPOdSKÝ KVÍZ 

Neděle 30. dubna 2023 od 18:00 – u kampeličky

STAVěNÍ MáJe 
čarodějnický lampionový průvod

čvrtek 4. května 2023 od 18:00 – Kino Brloh

generálka pro důchodce dRAZÍ ROdiče 

Pátek 5. května 2023 od 19:00 – Kino Brloh

premiéra divadelní hry dRAZÍ ROdiče 
hraje místní ochotnická jednota; případné reprízy v úterý a v pátek během května

v průběhu KvětNa se uskuteční

procházka s bylinkářkou 
RAdMilOu MAliNOVSKOu 

datum bude upřesněn dle počasí

sobota 20. května 2023 od 17:00 – Kd Brloh

JiŽANi 
jihočeská dechovka

sobota 3. června 2023 od 14:00 – fotbalové hřiště v Brloze

děTSKÝ deN 
Cesta lesem za řemeslem

sobota 10.června 2023 od 16:00 – Kino Brloh

KiNO PRO děTi 

Bližší informace o kulturních akcích se dozvíte z plakátů a na internetových  
a facebookových stránkách obce www.obecbrloh.cz.


